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M.st. Warszawa  
– nowa jednostka

Co dalej z KPGO?

\\\ WARSZAWA, POWIAT

Do Sejmu wpłynął projekt 
Ustawy o ustroju miasta 
stołecznego Warszawy. Wg 
niego m.st. Warszawa obejmie 
33 gminy, w tym Piaseczno, 
Konstancin-Jeziornę, Górę 
Kalwarię i Lesznowolę.

Prażmów i Tarczyn zostaną włączo-
ne do sąsiedniego powiatu, czyli do 

powiatu grójeckiego.

\\\   Miasto stołeczne  
Warszawa, czyli co?

Warszawa w dzisiejszym kształcie 
(czyli 18 dzielnic) stanie się gminą miej-
ską. Miasto stołeczne Warszawa będzie 
zaś jednostką, w której skład wejdą 33 
gminy, w tym Gmina Warszawa. M.st. 
Warszawa nie będzie powiatem, tylko 
czymś zupełnie wyjątkowym w polskim 
prawie – metropolitalną jednostką sa-
morządu terytorialnego.

\\\ LESZNOWOLA

\\\ GÓRA KALWARIA

Planowane jest utworzenie 144 
stanowisk handlowych.

Nowe 
targowisko

Teren po dawnym KPGO w Mysiadle

R E K L A M A

czytaj na str. 4

dokończenie na str. 3 dokończenie na str. 3
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AKTuALNOŚCI

\\\ PIASECZNO

Od kilku miesięcy tajemnicza 
zapora drogowców zmienia 
organizację ruchu na ul. 
Świętojańskiej w Piasecznie.

J est tym bardziej tajemnicza, że 
oprócz postawienia zagrody wi-

docznej na zdjęciu powyżej, nie dzieje 
się absolutnie nic. Zmiana organizacji 
ruchu na odcinku ul. Świętojańskiej na 
ulicę jednokierunkową na odcinku ul. 
Świętojańskiej do al. Kalin sprawia, że 
są tam nagminnie łamane przepisy ru-
chu drogowego, gdyż kierowcy ignorują 
te znaki, narażając nas wszystkich na 
wypadek. 

Rozmawiałem o tej sprawie z Wło-
dzimierzem Rasińskim, Naczelnikiem 
Wydziału Infrastruktury i Transportu 
Urzędu Gminy Piaseczno. I sprawa się 
wyjaśniła. Okazało się, że zmiana orga-
nizacji ruchu na ul. Świętojańskiej jest 
związana z ciągle nieoddanym do użyt-
ku wiaduktem na al. Kalin. 

Po rozmowie z przedstawicielem 
firmy „Trakcja” S. A., która jest inwesto-
rem całego przedsięwzięcia, udało się 
ustalić, że aby wiadukt został oddany 
do użytku, firma musi wykonać jeszcze 
dwa zadania. Pierwszym zadaniem jest 
nasyp nowego wiaduktu, który należy 
poszerzyć o 2-3 metry oraz podnieść 
o wysokość ok. 0,5 m. Aby z kolei to 

zrobić, należy przedtem usunąć korze-
nie drzew, które pozostały po wycince. 
Drugim zadaniem jest uzupełnienie 
nawierzchni. Nowy harmonogram 
przewiduje, że prace rozpoczną się w 
okolicach połowy marca, gdy pogoda 
będzie bardziej sprzyjająca tego typu 
zadaniom i ma potrwać następne dwa 
do trzech tygodni. Dopiero po wyko-
naniu tych prac wiadukt będzie mógł 
otrzymać pozwolenie na użytkowanie, 
co zapewne również zajmie jakiś czas 
(dziś nikt nie jest w stanie podać do-
kładnych terminów).

Pozostaje jednak sprawa zmiany 
organizacji ruchu na ul. Świętojańskiej. 
Urząd Gminy w Piasecznie zwracał uwa-
gę policji na łamanie przepisów ruchu 
drogowego na jednokierunkowym od-
cinku ul. Świętojańskiej. Policja z kolei 
stwierdza, że przepisy łamane nie są  
w momencie, gdy się tam pojawi... 

Codziennie przechodzę ul. Święto-
jańską i nigdy nie widziałem patrolu po-
licji, który kontrolowałby kierowców w 
tym miejscu, ale możliwe, że po prostu 
miałem pecha. Widziałem natomiast 
wielokrotnie łamanie przepisów przez 
kierowców i tu pecha może mieć kto 
inny – ten, kto będzie ofiarą kolizji lub 
poważnego wypadku z udziałem innych 
kierowców lub pieszych. Czy naprawdę 
musi się zdarzyć nieszczęście, aby uległ 
zmianie ten stan rzeczy? 

Tekst i zdjęcie Ryszard Pako Fajer

\\\ PIASECZNO

Przetarg na CEM wreszcie się 
zakończył. Jednak dopiero  
10 lutego będzie wiadomo,  
czy umowa z wykonawcą może 
być podpisana.

P o tym jak radni zdecydowali się 
„dorzucić” brakujące 14 milionów 

złotych, by trwający 8 miesięcy przetarg 
miał szanse zakończyć się sukcesem, 
urzędnicy sprawdzili prawidłowość 
wszystkich dokumentów złożonych 
przez oferenta, który zaproponował 
najniższą stawkę. Pozytywna weryfi-
kacja pozwoliła na ogłoszenie wyniku 
przetargu – wybór padł na lokalnego 
przedsiębiorcę – firmę POLAQA Sp. z 
o.o. z Wólki Kozodawskiej, który zaofe-
rował wybudowanie Centrum Eduka-
cyjno-Multimedialnego za kwotę 49,7 
mln złotych. Cały czas wszystkie zain-
teresowane tematem budowy nowej 

szkoły osoby obawiają się złożenia 
odwołań przez innych wykonawców. 
Stawka jest bowiem wielce kusząca, a 
odwołania oznaczałyby kolejne prze-
dłużenie terminu rozpoczęcia budowy.

Z racji tak wysokiej ceny pozostali 
uczestnicy przetargu mają czas na zło-
żenie odwołań do najbliższego piątku 
10 lutego. Do poniedziałkowego za-
mknięcia urzędu gminy nie wpłynęły 

żadne dokumenty w tej sprawie. Jeśli 
stan taki utrzyma się do końca tygodnia, 
burmistrz Zdzisław Lis będzie mógł w 
najbliższej przyszłości podpisać umowę 
z wyłonionym w przetargu wykonawcą 
i doczekamy się obiecywanego już kilka 
lat temu wbicia symbolicznej łopaty pod 
nową szkołę  przy ul. Jana Pawła II.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Jednokierunkowa

Szkoła za 50 milionów

Wygląda na to, że  Świętojańska pozostanie jednokierunkowa do wiosny
Został tylko krok do rozpoczęcia budowy – podpisanie umowy z wykonawcą 

K O N d O L E N C J E

\\\ WARSZAWA

PKP PLK SA po zakończeniu 
remontu na linii nr 8, a później 
linii 447 (do Grodziska 
Mazowieckiego), rozpocznie 
przebudowę Warszawy 
Zachodniej, a po jej zakończeniu 
modernizację linii średnicowej. 
Oznacza to zmiany na lepsze, 
ale także utrudnienia na kolei 
do 2024 roku.

N owa Zachodnia ma być multimo-
dalnym węzłem komunikacyjnym, 

czyli węzłem przesiadkowym łączącym 

stację kolejową, przystanki tramwajo-
we, dworzec autobusów dalekobież-
nych, zespoły miejskich przystanków 
autobusowych, postoje TAXI i parkingi 
dla samochodów osobowych i rowerów.

Warszawa Zachodnia została trochę 
„uprzątnięta” chwilę przed EURO 2012. 
Za dwa lata czeka ją jednak prawdzi-
wa rewolucja. Zostanie ona w końcu w 
pełni dostosowana do potrzeb osób nie-
pełnosprawnych. Perony, zadaszenia, 
poczekalnie oraz przejście podziemne 
zostaną zupełnie przebudowane. 

Przebudowa ma potrwać od 2019 
do 2021 r. Natomiast w latach 2020-
2024 planowane są prace związane z 
modernizacją linii średnicowej. To du-

że wyzwanie dla PKP, ale utrudnienia 
w związku z nim mogą nas w dużym 
stopniu ominąć. Po przebudowie Za-
chodniej nasze pociągi będą omijać linię 
średnicową.

W listopadzie, w artykule „SKM nie 
tak prędko”, pisaliśmy o konieczności 
stworzenia bezkolizyjnego przejścia to-
rowego z linii radomskiej na linię obwo- 
dową. Pociągi podmiejskie z Piaseczna 
mają być bowiem kierowane nie tak jak 
dzisiaj na tory najbliższe linii WKD i da-
lej na Warszawę Wschodnią przez Śród-
mieście, tylko na Warszawę Zachod- 
nią peron 8 (dawniej Warszawę Wolę) i 
dalej do Dworca Gdańskiego. Dzisiaj by-
łoby to trudne z powodu dużej kolizyj-
ności ze wszystkimi torami na linii śred- 
nicowej. Stworzenie bezkolizyjnego 
przejścia torowego ma nastąpić w ra-
mach przebudowy Warszawy Zachod-
niej. PKP planuje także stworzenie no- 
wego, przyjaznego dla pieszych, połącze- 
nia peronu 8 z pozostałą częścią stacji. 

Opracowując Koncepcję Nowej Za- 
chodniej, zastosowano innowacyjne 
narzędzie do analiz ruchu pieszego w 
postaci mikrosymulacji ruchu pieszego. 

Autorami koncepcji są Konsorcium 
„IDOM” w składzie IDOM Inżynieria, 
Architektura i Doradztwo oraz IDOM 
Ingenieria y Consultoria, a także archi-
tekt Tomasz Głębowski i architekt Maja 
Kwiatek-Głębowska z pracowni archi-
tektonicznej „GLEBOWSKI STUDIO”.

Joanna Grela

Nowa Zachodnia

W lewym górnym rogu wizualizacji stacji znajduje się peron 8, z którego  
po przebudowie Zachodniej będą korzystać pasażerowie z Piaseczna
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Stąd zapewne wiele nieporozu-
mień, ponieważ mimo że art. 2 Ustawy 
mówi, że miasto stołeczne Warszawa 
obejmie 33 gminy, to wcale nie chodzi o 
miasto w takiej formie, jakie znamy do 
tej pory, tylko właśnie o metropolitalną 
jednostkę samorządu terytorialnego.

Będzie ona realizowała zadania 
powiatowe oraz zadania związane z 
funkcjami metropolitalnymi w obszarze 
transportu, zagospodarowania prze-
strzennego oraz koordynacji wykony-
wania zadań publicznych w gminach. 

Gmina Warszawa będzie posiadała 
Burmistrza, który w tej samej osobie 
będzie Prezydentem m.st. Warszawy. 
Gmina Warszawa wejdzie ze swoimi 18 
dzielnicami w skład miasta stołecznego 
Warszawy. Wraz z prezydentem zarzą-
dzać nową jednostką będzie rada miasta 
stołecznego Warszawy, składającego się 
z 50 radnych wybieranych w okręgach 
jednomandatowych – po jednym rad-
nym z gmin i dzielnic znajdujących się 
w obszarze m.st. Warszawy.

\\\   Dochody nowej jednostki
W projekcie Ustawy na temat do-

chodów nowej jednostki mówi art. 75: 
Dochody m.st. Warszawy są określone 
w innych ustawach. Innych ustaw na 
razie brak.

– Argument samorządowców o 
konieczności konsultacji tak ważnej 
sprawy zadziałał. Ale pozostają po-
ważne wątpliwości co do konkretnych 
zapisów – skomentował nam Daniel 
Putkiewicz, wiceburmistrz Piaseczna. 
– Autorzy ustawy kuszą mieszkańców 
wizją lepszego systemu transportu 
publicznego, ale nie wskazują źródła 

finansowania. Budżet powiatu już teraz 
korzysta ze znaczącej pomocy gminy i 
z samego przeniesienia go do budżetu 
miasta stołecznego pieniędzy nie przy-
będzie. Chyba nikt z nas nie uwierzy, że 
od samego mieszania herbata staje się 
słodsza! Ile pieniędzy z gmin popłynie 
do Warszawy i kto będzie o tym decy-
dował nie wiadomo – dodał.

Jak będą wyglądać konsultacje trud-
no na razie powiedzieć. Wciąż jednak 
nikt nie zamierza pytać gmin, które 
przymusowo zostaną włączone do są-
siednich powiatów.

Mieszkańcy Tarczyna w 2002 roku 
w referendum opowiedzieli się za przy-
łączeniem swojej gminy do powiatu pia-
seczyńskiego, a tym samym wyjścia z 
powiatu grójeckiego, do którego na mo-
cy omawianej Ustawy wejdą ponownie. 

– Ponad 95% mieszkańców Gmi-
ny Prażmów pracuje w Warszawie i 
Piasecznie, a prawie 100% uczniów 
uczęszcza do szkół ponadgimnazjalnych 
również w Warszawie i Piasecznie. Gmi-
na Prażmów związana jest Warszawą 
i Piasecznem poprzez porozumienia 
komunikacyjne ZTM, zaś z Powiatem 
Grójeckim nie ma jakiejkolwiek komu-
nikacji – mówi nam Jan Dąbek, wicewójt 
Gminy Prażmów. – Dzięki porozumie-
niom Gmina Prażmów związana jest 
również z piaseczyńską infrastrukturą 
np. kanalizacyjną, a częściowo wodocią-
gowo z Górą Kalwarią – dodaje.

\\\   Korzyści z nowej jednostki
Obecną Warszawę oraz gminy ją 

otaczające obowiązuje dzisiaj porozu-
mienie o współpracy metropolitalnej 
zawarte między nimi w 2014 roku. W 
sobotę w Pałacu Kultury i Nauki, gdzie 
zebrali się przedstawiciele kilkudzie-
sięciu samorządów z Warszawy i oko-

lic, podpisano apel do premier Beaty 
Szydło oraz marszałków Sejmu i Senatu 
o wycofanie się z prac nad projektem 
ustawy metropolitalnej autorstwa PiS. 
Przypomniano w nim o istnieniu tego 
porozumienia.

„Jest ono obecnie – czytamy w ape- 
lu – podstawą współdziałania w klu- 
czowych kwestiach związanych z roz-
wojem gospodarczym i społecznym 
lokalnych wspólnot.

Podjęliśmy wspólnie decyzję co 
do form współpracy, szanując swoją 
niezależność i równość. Owocem tej 
współpracy jest wspólna strategia dla 
obszaru całej metropolii i wspólny 
plan działania, który wchodzi właśnie 
w fazę realizacji. Ignorowanie tego fak-
tu jest przejawem braku szacunku dla 
przepisów ustrojowych kształtujących 
podstawy samorządności, ale przede 
wszystkim mieszkańców naszych miast 
i gmin” – czytamy dalej.

Apel podpisali m.in. wiceburmistrz 
Piaseczna Daniel Putkiewicz oraz Wójt 
Gminy Lesznowola Maria Jolanta Baty-
cka-Wąsik. 

– Ustawa ta nie rozwiązuje żadne-
go problemu podwarszawskich gmin. 
Stwarza wręcz zagrożenie dotyczące 
finansowania budowy i remontów lo-
kalnych dróg. Nowa Warszawa miałaby 
wziąć pod swoje skrzydła drogi krajo-
we, wojewódzkie i powiatowe. To gigan-
tyczne koszty, a o finansowaniu z kolei 
nie ma ani słowa – mówi nam Arkadiusz 
Strzyżewski, wicestarosta piaseczyń-
ski. – Z drugiej strony z jednym głosem 
w 50-osobowej Radzie Warszawy np. 
Góra Kalwaria niewiele będzie mogła 
zdziałać, choćby w zakresie komunika-
cji autobusowej czy wspólnego biletu. 
Będziemy stolicą, z dziurawymi droga-
mi i dziurawym budżetem, a mieszkań-
cy, żeby załatwić swoje sprawy, będą 
musieli jeździć do Warszawy. To nie jest 
dobry pomysł na rozwój metropolii. To 
ustawa, która ma przede wszystkim za-
pewnić zwycięstwo w wyborach jednej 
grupie politycznej – dodał.

Zapytany o korzyści dla gmin po-
wiatu piaseczyńskiego, wynikające z 
ustawy o ustroju m.st. Warszawy, wi-
ceprzewodniczący Rady Powiatu Pia-
seczyńskiego i zarazem asystent wice-
ministra MSWiA Sergiusz Muszyński, 
odmówił nam komentarza.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

art. 75: Dochody m.st. 
Warszawy są określone 

w innych ustawach

M.st. Warszawa  
– nowa jednostka

     Obecne targowisko przy ulicy Mariańskiej

T emat przeniesienia targowiska 
miejskiego w Górze Kalwarii z 

ulicy Mariańskiej na tereny przy ulicy 
Budowlanych przewija się już od dłuż-
szego czasu. Opinie wśród mieszkań-
ców dotyczące lokalizacji targowiska 
są podzielone, jednak wygląda na to, że 
już niedługo dojdzie do przeprowadzki.

– Gmina jest w posiadaniu 
dokumentacji projektowo-
-kosztorysowej oraz pozwo-
lenia na budowę targowiska 
gminnego składającego się z 
144 stanowisk handlowych, 
w tym 72 stanowisk zadaszo-
nych oraz pawilonu handlowo-
-socjalnego. Targowisko usytu-
owane jest na działkach nr ew. 
40/2 i 41/2 z obrębu 13 - 02 

przy ul. Zakalwaria w Górze Kalwarii – 
mówi nam wiceburmistrz Góry Kalwarii 
Jan Wysokiński.

A co z terenem, na którym obecnie 
znajduje się targowisko? Na jego części 
dalej powinien być prowadzony handel. 
O szczegółach zapewne dowiemy się  
w najbliższym czasie.                                   RL

Nowe targowisko

R E K L A M A

R E K L A M A

dokończenie ze str. 1

dokończenie 
ze str. 1
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O zawiłej historii części ziemi w My-
siadle, którą większość Czytelni-

ków zna jako dawne szklarnie wzdłuż 
Puławskiej lub jako byłe Kombinaty 
Państwowych Gospodarstw Ogrodni-
czych (KPGO) w Mysiadle, pisaliśmy 
w numerze 101. PP z 12 maja 2016, w 
artykule „NSA oddalił skargę kasacyjną”. 

Mocno skracając tę historię, wy-
gląda ona następująco. Gmina Leszno-
wola miała nadzieję na dysponowanie 
terenem po KPGO. Pozwalała jej na to 
decyzja wojewody mazowieckiego z 
2011 roku o komunalizacji, czyli nie-
odpłatnym przekazaniu mienia Skar-
bu Państwa samorządom. Tę decyzję 
uchylił jednak w 2015 roku Minister 

Administracji i Cyfryzacji. Wcześniej, w 
2012 roku, Minister Rolnictwa i Rozwo-
ju Wsi uznał decyzję Ministra Rolnictwa 
i Reform Rolnych z 1949 r. (na której 
podstawie nieruchomość w Mysiadle 
przeszła na własność Skarbu Państwa) 
za nieważną. Skoro więc ziemia nie była 
własnością Skarbu Państwa, czy mogła 
zostać skomunalizowana? Jednocześnie 
swoje roszczenia wnieśli także spadko-
biercy tych ziem.

\\\   Wyroki sądów  
na niekorzyść Gminy

Od momentu komunalizacji dwie 
decyzje różnych Ministrów oraz trzy 
wyroki sądów (WSA i NSA), ostatni z 
3 listopada 2016 r., świadczą na nieko-
rzyść Gminy. Wciąż toczy się jeszcze jed-
no postępowanie z powództwa cywilne-
go, o unieważnienie umowy zawartej 
między właścicielami nieruchomości 
w Mysiadle z 1939 r. Uzasadnienia wy-
roków sądowych WSA i NSA mówią 
jednak, że wynik sprawy cywilnej nie 
będzie miał rozstrzygającego znaczenia 
w kwestii ostatecznego rozstrzygnięcia 

co do własności ziemi w Mysiadle. Gmi-
na Lesznowola wniosła skargę kasacyj-
ną wyroku WSA z listopada, jednak nie 
został jeszcze wyznaczony termin jej 
rozpatrzenia.

Gmina Lesznowola już ją jednak 
w znacznej części rozdysponowała. W 
2014 r. podpisała przedwstępne umowy 
dzierżawy terenów po KPGO Mysiad-
ło m.in. z firmami BLACK RED WHITE 
S.A. z siedzibą w Biłgoraju, SETE Sp. z 
o.o. oraz SENA Sp. z o.o. z siedzibami w 
Wólce Kosowskiej. Gmina Lesznowola 
odmówiła mi udostępnienia kopii tych 
umów, uzasadniając to faktem, że umo-
wy podpisane były w formie aktu nota-
rialnego, a te (ani nawet żadne zawarte 
w nich informacje) nie mogą być ujaw-
nione w drodze dostępu do informacji 
publicznej. 

Jednocześnie otrzymałam odpo-
wiedź od Skarbnik Gminy, która napi-
sała, że Gmina Lesznowola z tytułu za-
liczek na poczet wynagrodzenia na pod-
stawie przedwstępnych umów użytko-
wania nieruchomości po KPGO Mysiad-
ło w sumie otrzymała 92 340 248,80 zł. 
Zaliczki wg wyjaśnień Skarbnik miały 
być jednocześnie pierwszą z dwóch rat 
zapłaty za 30 lat użytkowania tych te-
renów.

Na tereny po KPGO byli także inni 
chętni.

29 września 2014 r. na posiedzeniu 
Komisji Polityki Gospodarczej radni z 
Komisji zdecydowali, która z dwóch 
chętnych firm będzie mogła wydzierża-
wić jedną z działek po KPGO. Do wybo-
ru mieli POR PROPERTY INVESTMENT 
SA, znanego dewelopera, który buduje 
centra handlowe, hotele czy biura, któ-
ry proponował 850 zł netto za 1 mkw. 
Drugą firmą byłą SENA Sp. z o.o., która 
dopiero powstała. Zaproponowała ona 
cenę 770 zł netto za 1 mkw. Przy dział-
ce o powierzchni 10 ha oznacza to, że 
SENA zaproponowała 8 mln zł mniej. 
Komisja przyjęła gorszą finansowo ofer-
tę firmy bez historii, mając do wyboru 
znaną, pewną i doświadczoną firmę, 

która proponowała więcej pieniędzy. 
Dlaczego?

\\\   Gmina chce ustanowienia 
hipoteki 

Po dwóch latach od podpisania 
umów, 30 września 2016 r., Rada Gmi-
ny Lesznowola przyjęła uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na ustano-
wienie hipoteki na ziemiach, za których 
dzierżawę zaliczki wpłaciły SETE, SENA 
i BRW. Po co? Wg uzasadnienia uchwał, 
„zgodnie z zawartymi umowami nie-
zbędne jest ustanowienie hipoteki 
umownej co do obowiązku zwrotu kwot 
wpłacanych na rachunek bankowy 
Gminy Lesznowola tytułem zaliczki, w 
przypadku niedojścia do skutku umowy 
przyrzeczonej”. Kwoty, na które miała 
być ustanowiona hipoteka, wynoszą w 
sumie 117 908 146 zł.

Na Sesji, na której uchwały zosta-
ły przegłosowane, wicewójt Iwona 
Pajewska-Iszczyńska, powiedziała: 
„Ustanawiając hipotekę dla tych działek, 
pokazujemy, że jesteśmy właścicielem 
nieruchomości i możemy swobodnie 
nimi zarządzać” (Kurier Południowy nr 
644). 

Hipoteki do tej pory nie zostały 
ustanowione, chociaż 12.12.2016 r. wi-
cewójt odpowiedziała mi, że stosowne 
wnioski w tej sprawie czekają na roz-
patrzenie przez Sąd Rejonowy w Pia-
secznie.

Jednak 2 listopada w III dziale księ-
gi wieczystej dla tych nieruchomości 
pojawił się wpis o zakazie zbywania 
lub obciążania tych terenów. Jak to się 
ma do zapewnień wicewójt o tym, że 
Gmina może swobodnie zarządzać tymi 
terenami?

Nie znamy treści umów podpisa-
nych przez Gminę z wyżej wymieniony-
mi firmami. Wiemy jednak, że wpłaciły 
one 92 mln zł zaliczek, a zabezpieczenia 
w formie ustanowienia hipoteki (do cze-
go de facto nie doszło) wynosić miały 
niemal 118 mln zł. Czy różnica w wys. 
ok. 26 milionów (28,3%) to odsetki? Za 
jaki okres? Tego nie wiemy, bo Gmina 
nie chce udostępnić treści umów.

Iwona Pajewska-Iszczyńska 
12.12.2016 r. na moje pytanie czy istnie-
je ryzyko utraty gruntów po KPGO My-
siadło przez Gminę, nie odpowiedziała, 
czy istnieje, ale napisała, że nie można 
określić ryzyka, ponieważ trwa postę-
powanie przed Sądem Okręgowym w 
Warszawie i którego wynik będzie miał 
podstawowe znaczenie dla roszczeń re-
prywatyzacyjnych. 

WSA w uzasadnieniu wyroku z 3 
listopada 2016 r. stwierdził natomiast, 
że: „wyrok sądu powszechnego (…) nie 
ma żadnego znaczenia na obecnym eta-
pie postępowania nadzorczego dotyczą-
cego stwierdzenia nieważności decyzji 
komunalizacyjnej, dopóki w obrocie 
prawnym pozostaje decyzja orzekająca 
o niepodpadaniu nieruchomości stano-
wiących przedmiot decyzji komunaliza-
cyjnej pod działanie dekretu o reformie 
rolnej”. To już drugi sąd (pierwszym był 
NSA), który nie zgadza się z tezą Gminy, 
iż proces cywilny przed Sądem Okręgo-
wym w Warszawie ma rozstrzygające 
znaczenie w sporze o własność tere-
nów po KPGO Mysiadło. Jakie jest więc 
faktyczne prawdopodobieństwo utraty 
przez Gminę Lesznowola terenów  
w Mysiadle? 

Tekst i zdjęcia Joanna Grela

SPOłECZEńSTWO

Teren po dawnym KPGO w Mysiadle

O dnosząc się do artykułu autorstwa pani Joanny Greli pt. „Czy gmina straci 
KPGO Mysiadło?” uprzejmie informujemy:

• Decyzja Wojewody Mazowieckiego z 2011 roku tj. decyzja potwierdza-
jąca tytuł prawny do nieruchomości położonych w Mysiadle (dawne KPGO) 
jest nadal decyzją ostateczną i pozostająca w obrocie prawnym, natomiast 
decyzja Ministra Administracji i Cyfryzacji z 2015 roku nie jest decyzją osta-
teczną. Od decyzji tej przysługuje tryb odwoławczy. Obecnie postępowanie w 
przedmiocie stwierdzenia nieważności decyzji Wojewody Mazowieckiego jest 
zawieszone. Wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego z 03.11.2016 
r. , w którym Sąd uchylił postanowienie o zawieszeniu, jest wyrokiem I in-
stancji, od którego Gmina Lesznowola wniosła skargę kasacyjną i nie został 
jeszcze wyznaczony termin jej rozpatrzenia.  Natomiast w przedmiocie tytułu 
prawnego Skarbu Państwa do części terenów po dawnym KPGO Mysiadło 
(należy podkreślić, że roszczenia reprywatyzacyjne nie dotyczą całości tych 
nieruchomości) podstawowe znaczenie będzie miał wyrok Sądu Okręgowego 
w Warszawie rozstrzygający w sprawie ważności dawnej umowy dzielącej 
majątek ziemski. 

Na tym etapie postępowań sądowych i sądowo-administracyjnych nie 
można w sposób wskazany w  artykule przesądzać o rozstrzyganiu (na 
niekorzyść Gminy) spraw. Należy podkreślić również, że wyrok Wojewódz-
kiego Sądu Administracyjnego z 03.11.2016 r., z którego autorka artykułu 
przytoczyła część uzasadnienia, jest wyrokiem pierwszoinstancyjnym i nie 
można - jak to czyni autorka tekstu - wywodzić wniosku, że proces cywilny 
nie ma znaczenia rozstrzygającego dla własności części nieruchomości po 
dawnym KPGO Mysiadło.  

• Sąd Wieczystoksięgowy zgodnie z procedurą rozpatruje wnioski o wpis 
do ksiąg wieczystych w kolejności ich złożenia, nie odnosząc się do zasadności 
wpisów. Gmina Lesznowola nie ma zatem wpływu na  kolejność, w której 
wpisy pojawiają się w księdze wieczystej prowadzonej dla przedmiotowej 
nieruchomości. 

• Oferty dotyczące jednej z działek pochodzące od firm PROPERTY IN-
VESTMENT S.A.  i SENA Sp. z o.o. zostały ocenione  przez Komisję Polityki 
Gospodarczej. Komisja Polityki Gospodarczej dokonała wyboru oferty nie 
tylko na podstawie ceny, ale także z uwagi na inne warunki  zawarte w ofer-
tach. Oferty te nie stanowią informacji publicznej i w związku z tym w pro-
tokole z posiedzenia Komisji zostały ujawnione jedynie nazwy spółek oraz 
oferowane kwoty. 

Karolina Pichnej
Zastępca Wójta Gminy Lesznowola

\\\ KOMENTARZ

R E K L A M A

\\\ LESZNOWOLA

Kilka lat temu Gmina  
podpisała przedwstępne 
umowy użytkowania 
nieruchomości po KPGO 
Mysiadło, za co dostała zaliczki 
w kwocie ponad 92 mln zł. Czy 
Gmina może stracić te tereny?

Co dalej z KPGO?
dokończenie ze str. 1
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\\\ POWIAT

Rząd planuje wprowadzić 
zmiany w sposobie rozliczania 
podatku dochodowego.  
Jeśli zechcemy, nasze  
roczne zeznanie wypełni 
Urząd Skarbowy, a wszystko 
zatwierdzimy drogą 
elektroniczną.

C hoć nowelizacja ustawy o podatku 
dochodowym wciąż jest w fazie 

projektu, Ministerstwo Finansów za-
kłada, że podatnicy będą mogli z niej 
skorzystać, już rozliczając się z fiskusem 
za 2016 rok. 

– Chcemy jak najbardziej usprawnić 
podatnikom rozliczenie elektroniczne. 
Teraz zajmie ono większości podatni-
ków zaledwie kilka minut – zapewniał 
wiceminister finansów, szef Krajowej 
Administracji Skarbowej Marian Banaś 
podczas konferencji prasowej, która 
odbyła się 27 stycznia 2017 r. w Mini-
sterstwie Finansów.

 – Zmieniamy filozofię. Teraz to my 
sporządzimy zeznanie za podatnika, a 
on będzie mógł je skontrolować – dodał 
dyrektor Departamentu Administracji 
Podatkowej w MF Tomasz Strąk.

\\\   Emerytom i rencistom  
też będzie łatwiej

Ułatwienia mają dotyczyć podatni-
ków osiągających dochody wyłącznie 
od płatników, czyli z umów o pracę, 

umów o dzieło i zlecenie oraz z praw 
autorskich, a także emerytów i renci-
stów, którzy decydują się na wypełnia-
nie wniosku ze względu na możliwość 
wskazania organizacji pożytku publicz-
nego, której chcą przekazać swój 1% 
podatku. Wielu emerytów i rencistów 
nie ma bowiem obowiązku składnia 
zeznania podatkowego, ale jeśli chcie-
li wspomóc jakąś organizację, musieli 
wypełnić cały PIT-37. Po zmianach wy-
starczy złożenie w wersji elektronicznej 
lub papierowej krótkiego oświadczenia 
– formularza PIT-OP. US samodzielnie 
wyliczy kwotę 1% podatku i przekaże 
go na wskazaną we wniosku organizację 
pożytku publicznego.

Projekt ustawy zakłada, że do 10 
kwietnia każdego roku podatnik bę-
dzie mógł złożyć do urzędu skarbowe-
go wniosek o sporządzenie zeznania 
podatkowego. Wypełni maksymalnie 
36 pól i będzie mógł skorzystać m.in. z 
rozliczenia wspólnie z małżonkiem, ulgi 
na dzieci, ulgi rehabilitacyjnej, podwyż-
szonych kosztów uzyskania przycho-

dów oraz możliwości przekazania 1%  
podatku wybranej organizacji pożytku 
publicznego.

\\\   Po nowemu rozliczymy już 
2016 rok

Według informacji podanej na stro-
nie Urzędu Skarbowego w Piasecznie 
w przypadku zeznania podatkowego 
PIT-37 za 2016 rok taki wniosek będzie 
można złożyć od 15 marca do 10 kwiet-
nia 2017. Oznacza to, że MF zakłada 
przyjęcie nowelizacji przez parlament 
na jednym z najbliższych posiedzeń. 
Jeśli tak się stanie, podatnik złoży taki 
wniosek w formie elektronicznej (Usta-
wa dopuszcza również możliwość zło-

żenia wniosku za pośrednictwem ban-
kowości elektronicznej). Urząd skarbo-
wy w ciągu 5 dni roboczych poinformu-
je podatnika o sporządzeniu zeznania, 
przesyłając e-maila na adres wskazany 
we wniosku. Od tego momentu podat-
nik będzie miał możliwość zaakcepto-
wania lub odrzucenia przedstawionego 
zeznania. Brak reakcji będzie oznaczał 
automatyczną akceptację zeznania 
wraz z upływem terminu jego złożenia.  
Dodatkowym argumentem za złoże-
niem zeznania drogą elektroniczną 
ma być szybszy zwrot nadpłaconego 
podatku.

Zmiany mają przynieść korzyść nie 
tylko podatnikom, ale też usprawnić 
prace urzędów skarbowych, których 
urzędnicy unikną wprowadzania da-
nych z zeznań „papierowych”. Specjalny 
program informatyczny będzie przy-
gotowywał zeznania automatycznie na 
podstawie informacji otrzymanych od 
płatników oraz organów rentowych. 

Według wyliczeń Ministerstwa Fi-
nansów z nowych rozwiązań może sko-
rzystać nawet 13 milionów podatników.

Joanna Ferlian

Fiskus wypełni nam PIT

Dodatkowym 
argumentem  

za złożeniem zeznania 
drogą elektroniczną 

ma być szybszy zwrot 
nadpłaconego podatku

US wypełni nam PIT-37  
i wyśle e-mailem  
do zatwierdzenia

R E K L A M A

R E K L A M A

\\\ W SKRÓCIE

\\\   Sukces zalesian
Chór Zalesiańskiego Towarzystwa Śpiewaczego 
został doceniony przez jury podczas IV Rzeszowsk-
iego Festiwalu Kolęd i Pastorałek. Festiwal odbył się 
28 stycznia. Wystąpiło podczas niego 30 chórów. 
Występ chóru z Zalesia Górnego został oceniony 
bardzo wysoko. Jury przyznało Zalesiańskiemu 
Towarzystwu Śpiewaczemu złoty dyplom. Chór 
uplasował się na trzecim miejscu w ogólnym 
rankingu, zdobywając 95 punktów na 100. Gratu-
lujemy i życzymy kolejnych sukcesów! źR

óD
łO

: F
AC

EB
OO

K 
ZA

LE
SI

Ań
SK

IE
GO

 
TO

W
AR

ZY
ST

W
A 

ŚP
IE

W
AC

ZE
GO

Rośnie grupa podatników, którzy nie muszą już odwiedzać US

\\\ LESZNOWOLA, WARSZAWA

We wtorek w Sądzie 
Okręgowym w Warszawie 
odbyła się kolejna rozprawa 
przeciwko Stowarzyszeniu 
Pełnoprawni Obywatele 
Kwiryta, które oskarżone  
jest przez Gminę Lesznowola  
o naruszenie dóbr osobistych.

W ójt Gminy Lesznowola przed- 
stawiła swoje stanowisko. Zro- 

bił to także Jacek Barcikowski, prezes  
pozwanego Stowarzyszenia.

Na świadków zostali powołani 
skarbnik gminy Elżbieta Obłuska, prze-
wodnicząca rady gminy Bożenna Kor-
lak, Zygmunt Laskowski, radny Rady 
Powiatu Piaseczyńskiego oraz miesz-
kaniec Woli Mrokowskiej w gminie 

Lesznowola. Zeznawał także Krzysztof 
Przybyszewski, który jest mieszkańcem 
oraz właścicielem terenów inwestycyj-
nych w gminie Lesznowola. 

Nie stawił się jeden ze świadków, 
pełnomocnik gminy Lesznowola przed-
stawiła Sądowi jego zwolnienie lekar-
skie.

Rozprawa zakończyła się we wto-
rek o godzinie 16, nie zapadł wyrok. 
Kolejna rozprawa odbędzie się 15 maja 
w Sądzie Okręgowym.

Obszerniejszą relację z wtorkowej 
rozprawy zamieścimy w kolejnym nu-
merze PP.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Kolejna 
rozprawa 
Kwiryty
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URZĄD MIASTA I GMINY PIASECZNO

szanowni państwo!
Gmina Piaseczno informuje, że Wykonawcy odbierający odpady (PPHU Lekaro  

i SITA Piaseczno Sp. z o.o.) coraz częściej zgłaszają zastrzeżenia do jakości se- 
gregowanych odpadów. Dotyczy to głównie odpadów szklanych jak i „suchych”.  
Otrzymujemy również informacje od firm recyclingowych, że dostarczany surowiec 
nie spełnia kryteriów jakościowych.  

Wielokrotnie w pojemnikach i workach na odpady segregowane znajdują się 
nieczystości, które nie należą do danej frakcji odpadów. Zgodnie z hierarchią sposobów 
postępowania z odpadami należy przede wszystkim zapobiegać ich powstawaniu  
a te już wytworzone ponownie wykorzystać lub poddać recyclingowi. Prawidłowo po- 
segregowane odpady stanowią cenny surowiec, który przekazywany jest do pono- 
wnego wykorzystania lub recyclingu. Im więcej odpadów trafi na składowisko tym ich 
zagospodarowanie jest droższe a to w konsekwencji będzie miało wpływ na wysokość 
stawki opłaty. Składowanie odpadów jest zatem najgorszą i najdroższą metodą ich 
zagospodarowania.  

Dlatego w celu sprawdzenia właściwego postępowania z odpadami Gmina Pia- 
seczno informuje, że będą wprowadzone kontrole zawartości worków i pojemników 
do gromadzenia odpadów zbieranych selektywnie jak i nieselektywnie. Kontrole 
będą przeprowadzane przez Wykonawców odbierających odpady. W przypadku gro-
madzenia odpadów niezgodnie z ich przeznaczeniem, odpady zostaną odebrane jako 
odpady zmieszane a pojemnik lub worek zostanie oznakowany czerwoną kartką.

A zatem w przypadku gdy właściciel nieruchomości zadeklarował selektywną 
zbiórkę odpadów a faktycznie jej nie wykonuje, wówczas Burmistrz może wydać 
decyzję o naliczeniu opłaty jak za odpady zbierane nieselektywnie (zgodnie z art. 6o 
ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach - Dz. U. z 2016, poz. 250 ze zm.).

prosimy zatem o przestrzeganie przyjętych w gminie piaseczno zasad segre- 
gacji, ponieważ niewłaściwe sortowanie odpadów może być przyczyną wzrostu 
wysokości stawki opłaty za odbiór i zagospodarowanie nieczystości komunalnych.  

Szczegółowy sposób postępowania z odpadami został zamieszczony w dostarczo-
nych Państwu harmonogramach, broszurach oraz na stronie internetowej.

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno na podstawie art. 35 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospo- 
darce nieruchomościami (Dz. U. z 2016r. poz. 2147) informuje, iż na tablicy ogłoszeń Urzędu  
Miasta i Gminy Piaseczno przy ul. Kościuszki 5 – na I piętrze przy sekretariacie Burmistrza oraz na 
stronie internetowej www.piaseczno.eu zamieszczony został do publicznej wiadomości „Wykaz 
Nieruchomości” przeznaczonych do wydzierżawienia w trybie przetargu nieograniczonego część 
działki ozn. nr 19, obr. 20, położonej w Piasecznie przy ul. Puławskiej 20.  

OgłOszenIe
o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu  

miejscowego  planu  zagospodarowania przestrzennego części miasta piaseczna  
wraz  z prognozą  oddziaływania na środowisko

Stosownie do art. 17  pkt.10 i pkt. 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodaro- 
waniu przestrzennym ( t. j. Dz. U. 2016 poz. 778 ze zm.), art. 39 ust. 1 i w związku z art. 46 pkt.1 
ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, 
udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (tj. 
Dz. U. z 2016  poz. 353 ze zmianami) zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części miasta Piaseczna wraz z prognozą 
oddziaływania na środowisko realizowanego na podstawie  uchwały Rady Miejskiej w Piasecznie 
Nr 619/XXIV/2012 z dnia 22.08.2012r w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego części miasta Piaseczna, dla obszaru ograniczonego od 
zachodu terenami  kolei Warszawa – Radom, od północy północną linią rozgraniczającą drogi KUL, 
od wschodu osią ulicy Czajewicza, od południa północną linią rozgraniczającą Al. Kalin.
w dniach od 17 luty 2017 r. do 19 marzec 2017 r., w pokoju Wydziału Architektury i Urbani- 
styki na półpiętrze, przy sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki 5  
w Piasecznie.
dyskusja  publiczna  nad  rozwiązaniami przyjętymi  w projekcie  planu  odbędzie się w sali kon- 
ferencyjnej Urzędu  Miasta  i  Gminy  Piaseczno w  dniu 10  marca 2017 od 9.30  do 11.30
Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, każdy kto  
kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu miejscowego, może składać  uwagi.
Uwagi do wyłożonego projektu planu należy składać na piśmie w kancelarii Urzędu Miasta i Gminy 
Piaseczno.

Uwagi do wyłożonej prognozy oddziaływania na środowisko można składać:
na piśmie w kancelarii Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno 
ustnie do protokołu w Wydziale Urbanistyki i Architektury Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno  
przy ul. Kościuszki 5,
za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres e – maill: kubiak@piaseczno.eu 

Uwagi należy składać do Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno, który jest organem właściwym 
do ich rozpatrzenia,  z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, 
oznaczenia nieruchomości, której dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 19 kwiecień  
2017 r. 

I Zastępca Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno 
mgr Daniel Putkiewicz

UiA .ZP.6721.5.2017.WK

wykaz nieruchomości
stanowiących własność gminy piaseczno

przeznaczonych do sprzedaży

KONTROLA SEGREGACJI

wykaz nIeruchOmOŚcI

    Na podstawie art. 35 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami 
( t.j. Dz. U. z 2016 r., poz. 2147 ze zm.) Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno podaje do publicznej 
wiadomości wykaz nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży w drodze przetargu pisemnego 
nieograniczonego nieruchomość oznaczona jako działka nr ewid. 78/73 o powierzchni 1010 
m2, dla której Sąd Rejonowy w Piasecznie IV Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczy- 
stą nr W1I/00011642/2, położona we wsi Józefosław gm. Piaseczno u zbiegu ulic Działkowej  
i Grzybowej.

Cena  nieruchomości  –  745.380,00 zł brutto (w tym podatek Vat w wysokości 23%)

Zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego przedmiotowa nieruchomość 
znajduje się w obszarze urbanistycznym oznaczonym w planie symbolem (13MNU) przeznaczo-
nym pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną z usługami nieuciążliwymi.
Przedmiotowa działka ma kształt foremny, posadowiony jest na niej budynek nietrwale związany 
z gruntem oraz drewniana szopa. Zarówno szopa jak i budynek znajdują się w bardzo złym stanie 
technicznym, kwalifikującym się do rozbiórki. Działka nie posiada ogrodzenia od strony ulic Grzy- 
bowej i Działkowej. Teren działki całkowicie zarośnięty wysokimi chwastami. Na terenie działki 
znajdują się 2 słupy energetyczne, w tym jeden z trafostacją. Ponadto, przez teren działki po jej 
przekątnej, przechodzi linia napowietrzna średniego napięcia.  

Niniejszy wykaz wywiesza się do publicznej wiadomości na okres 21 dni.

Piaseczno, 30.01.2017 r. Burmistrz 
Miasta i Gminy Piaseczno

inż. Zdzisław Lis
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P iaseczyńskie „Reytany”, wakacyjna 
i weekendowa enklawa warszaw-

skich elit. Gdy w latach 60. XX wieku 
błądziłam między ulicami Reytana i 
Staropolską, mijałam kwiaty dziko ros-
nącej, wszechobecnej warszawianki, 

mury domów straszyły spadającym 
tynkiem, a po ich prawowitych właś-
cicielach nie było śladu. Napływowa 
ludność, biedacy ze spalonej Warsza-
wy, zamieszkiwała tu każdy kąt, radując 
się, że „ciasny, ale własny”. Myślę, że na-

wet duchy przeszłości nie fruwały nad 
tym miejscem, bo duchy potrzebują też 
tej nuty romantyzmu i mistycyzmu, a 
trudno było o to w biednych, zimnych 
domkach z piecem typu „koza” i garścią 
szyszek, czy patyków uzbieranych do 
ogrzania maleńkiego pomieszczenia, 
przeznaczonego dla całej rodziny.

Emilia Bohowiczowa z domu Chrza-
nowska przeżyła wojnę, zmarła w Pia-
secznie w lutym 1951 roku w wieku 91 
lat, opiekę nad nią sprawowała rodzina i 
ksiądz (chrześniak pani Emilii) Tadeusz 
Kaulbersz. Pochowana została na miej-
scowym cmentarzu w grobie siostry 
Marii (Marianny) Gałczyńskiej.

\\\   Emilia Bohowiczowa  
– pianistka i felietonistka

Uzdolniona muzycznie uczęszcza 
do Instytutu Muzycznego (rok 1878) 
w Warszawie, przyjaźni się z Antoniną 
Korsakówną. W tym czasie muzyki w 
instytucie uczył Ignacy Jan Paderewski. 
Paderewski ukończył konserwatorium 
w 1872 roku i pozostał w nim na sta-

nowisku nauczycie- 
la gry na fortepianie. 
Obie panny są nim za-
uroczone. Paderewski 
wybiera Antoninę, 
zakochani biorą ślub 
w 1880 roku. Małżeń-
stwo to skończy się 
po roku tragicznie... 
U panny Emilii Chrza-
nowskiej uwielbienie 
dla Paderewskiego po-
zostanie na całe życie 
i do końca jej życia na 
honorowym miejscu 
w jej domu wisiała bę-
dzie na ścianie, między 
fotografiami rodzinny-
mi, fotografia mistrza. 
Po zakończeniu nauki 
Emilia zamieszkała 
na wiele lat w Kaliszu. 
Wykształcona i cha-
ryzmatyczna szybko 
stała się jedną z waż-
nych tam obywatelek, 
tworząc organizacje 
pożytku publicznego. 

Odwiedza siostry w Piasecznie, w końcu 
decyduje – przyjeżdża w 1931 roku na 
stałe, kupując tu dom od siostrzeńca, 
znanego nam doskonale Bronisława 
Gałczyńskiego (znowu te Reytany). 
Siostrzeńcy pomagają jej urządzić dom 
i ogród, Emilia ma 71 lat. Dystyngowa-
na, lewitująca między światem muzyki 

i światem ducha narodowej miłości do 
pracy u podstaw, ciągle XIX-wieczna 
Emilia spotka się w Piasecznie z dość 
specyficzną atmosferą.

\\\   Maria Dąbrowska  
– pisarka

Ech, te Reytany! Maria o Piasecznie 
i Reytanach: „Po drugiej stronie rozle-
głej, wysłanej murawą alei, drugi mój 
brat wujeczny, podobny do Sobieskiego, 
adwokat, Henryk Gałczyński zakupił aż 
dwa domy, pochodzące z „przedzenono-
wej” epoki, zwykłe letniskowe drewnia-
ki, niepiękne, ale obszerne i wygodne. W 
jednym z nich miał stałych lokatorów, a 
w drugim spędzała to lato jego żona z 
trojgiem drobnych dzieci: Światkiem, 
Witusiem i Kasią, wszystkim trojgiem 
przedziwnej w dzieciństwie urody. Hen-
ryk Gałczyński, pamiętny czasów, gdy 
„Gałczyniacy” spędzali święta i wakacje 
na wsi u moich rodziców, zaprosił na to 
lato do siebie do Piaseczna moją Matkę 
i moją siostrę Jadzię. Jednocześnie Dzie-
wulscy, jeszcze nie całkiem urządzeni 
w nowym warszawskim mieszkaniu, 

wynajęli na całe wakacje domek Zofii 
Chrzanowskiej, przebywającej w swej 
drugiej willi na Kamiennej Górze koło 
Gdyni. Ponieważ tam, gdzie przebywa-
ła Mamusia, zbiegały się i dzieci, więc i 
brat mój Bogumił, wówczas już podpo-
rucznik, spędził część swego wojskowe-
go urlopu w Piasecznie u Henryków”. 
Gałczyńscy (pięciu braci) w tym czasie, 
a jest rok 1919, wpadają na genialny 

pomysł zakupu gruntów w małej wsi 
nad morzem. Taką mam nadzieję, że te 
genialne pomysły rodziły się w Piasecz-
nie nad Jeziorką, moim zdaniem inaczej 
być nie mogło. Przeczytajcie, co piszą w 
przewodniku o powstaniu Gdyni – „Nie 
wiadomo, jak dziś wyglądałaby Kamien-
na Góra, gdyby nie warszawski bankier 
Ryszard Gałczyński, który w 1920 r. wy-
słał do Gdyni brata, mecenasa Henryka 
Gałczyńskiego, by poszukał odpowied-
niego terenu na urządzenie morskiego 
kąpieliska. Ryszard Gałczyński sfinan-
sował kupno folwarku Steinberg i prze-
kazał go założonej przez siebie spółce 
Pierwsze Polskie Towarzystwo Kąpieli 
Morskich. Dawne zabudowania mająt-
ku Steinberg zostały dostosowane do 
potrzeb letniska. Dworek 
przemianowano na Stary 
Dwór, a w przebudowa-
nych stajniach urządzono 
pensjonat Belweder i biura 
Towarzystwa Kąpieli Mor-
skich – opowiada dr Maria 
Jolanta Sołtysik, autorka 
książek o gdyńskiej archi-
tekturze i tekstu do wyda-
nego niedawno „Małego 
przewodnika po zabytkach 
Kamiennej Góry”.” Maria i 
Marian Dąbrowscy będą 
jeździć też do Gdyni, ale 
i piaseczyńskie letnisko 
pozostanie aż do wojny 
interesujące. Pierwsze Pol-
skie Towarzystwo Kąpieli 
Morskich buduje stylowe 
wille w Kamiennej Górze, a 
jego założycieli i ich rodzi-
ny spotykamy nad Jeziorką. 
Dąbrowska pisarka tym-
czasem uwodzi piaseczyń-
skich kuzynów, flirt jest jej 
potrzebny do życia jak powietrze, oży-
wia ją jak poranna morska bryza. Maria 
pisze o codziennych potańcówkach: „Ci 
nasi siostrzeńcy znali nas od swego nie-
mowlęctwa, a choć dużo od nas młodsi, 
nigdy nie chcieli nazywać nas ciotkami i 
mówili do nas po imieniu. A żeśmy były 
miłe i młode, więc obtańcowywali nas 

i „adjutantowali” nam wszędzie, dum-
ni, że bawią się „w kobiecym towarzy-
stwie”. I dalej: „Ze mną zaś działy się w 
tym okresie dziwne rzeczy, którymi nie 
mam powodu się pysznić, ale których 
przez jakąś lojalność pamiętnikarską 
nie widzę możności pominąć. Byłam 
wtedy w niezwykłym rozkwicie kobie-
cości, umiałam i lubiłam być przyjemna, 
upajało mnie powodzenie, czułam, że 
ludzie są pod moim urokiem. Nawet 
Józek, ba, nawet majestatyczny Wacek 
okazywali mi o włos więcej czułości i 
uwagi, niż to z braterskich uczuć wy-
nikało. Nawet nieszczęsny zbolały Bro-
nek, spotkawszy mnie w czasie swego 
parogodzinnego pobytu w Piasecznie, 
patrzył na mnie spod jednej siwej, a 
drugiej ciemnej rzęsy tym gorącym 
wymownym wzrokiem, który się wlot 
rozumie i wyrażał mi swoje nad moim 
właśnie „wspaniałym rozkwitem” za-
chwyty”. Tyle „Dzienniki”. Tak rodziły 

się namiętności, które w końcu zosta-
ną uwiecznione w „Nocach i dniach”, a 
pierwsza ich część „Bogumił i Barbara” 
spowodują rozstanie i konflikt dwóch 
kobiet. (cdn.) 

Korzystałam z „Dzienników” Marii 
Dąbrowskiej i „Kroniki Rodzinnej” rodu 
Chrzanowskich.

Małgorzata Szturomska

napisz do autorki
m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl

Maria i Emilia, czyli opowieść 
o pewnym sporze – część 2

Paderewski wybiera 
Antoninę, zakochani 

biorą ślub w 1880 roku. 
Małżeństwo to skończy 
się po roku tragicznie...

Nie wiadomo, jak dziś 
wyglądałaby Kamienna 

Góra, gdyby nie 
warszawski bankier 
Ryszard Gałczyński

Ryszard Gałczyński 
sfinansował kupno 
folwarku Steinberg  

i przekazał go założonej 
przez siebie spółce 
Pierwsze Polskie 

Towarzystwo Kąpieli 
Morskich

Reklamówka PPTKM

Henryk i Ryszard Gałczyńscy w Kamiennej Górze  
(Gdynia) w 1924

Emilia Bohowiczowa z domu  
Chrzanowska herbu Suchekomnaty 

        Pisarka Maria Dąbrowska w 1927 roku
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Kolejny sukces 
Football Academy

Nauczyciele 
na łyżwach

Zwycięstwo 
młodych „Koroniarzy”

Emocje 
w turnieju 

2008

\\\ PIASECZNO

Po raz kolejny z bardzo dobrej 
strony pokazali się młodzi 
piłkarze z Football Academy  
w Piasecznie.

P odczas niedzielnego turnieju Nad-
stal Cup organizowanego w Górze 

Kalwarii nie mieli sobie równych w ka-
tegorii u10 rocznika 2007. Chłopcy z 
Piaseczna zaprezentowali przyjemny 

dla oka ofensywny futbol okraszony 
zdobyciem blisko 30 bramek, co jak 
na rozgrywki halowe okazało się wy-
śmienitym rezultatem. To kolejny suk-
ces młodych zawodników z Piaseczna, 
którzy od kwietnia będą reprezentować 
miasto w najwyższej klasie rozgryw-
kowej w tej kategorii wiekowej w roz-
grywkach organizowanych pod egidą 
Mazowieckiego Związku Piłki Nożnej 
Football Academy – Trenuj z Pasją.

Red

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Po szkoleniu pedagodzy 
podzielą się swoją wiedzą  
z uczniami.

W przedostatni dzień stycznia 
Gminny Ośrodek Sportu i Re-

kreacji w Konstancinie-Jeziornie zor-
ganizował szkolenie z jazdy na łyżwach 
dla nauczycieli wychowania fizycznego 
z konstancińskich szkół. Składało się 
ono z całodniowych teoretycznych oraz 
praktycznych zajęć. Wuefiści dowie-
dzieli się, jak profesjonalnie prowadzić 
zajęcia na lodzie i bezpiecznie korzystać 
z lodowiska. Ponadto szkolenie stano-
wiło dla nich okazję do poprawienia 
swoich umiejętności w jeździe na łyż-

wach. Zdobyte doświadczenie pedago-
dzy przekażą następnie uczniom.

27 lutego na lodowisku w Parku 
Zdrojowym odbędzie się turniej hokeja 
na lodzie. Zwycięzcy rozgrywek staną 
przed możliwością rywalizowania w 
ogólnopolskim turnieju o nazwie „Mi-
strzowie Białego Orlika”. Ambasadorem 
imprezy jest sam Mariusz Czerkawski – 
najwybitniejszy polski hokeista w histo-
rii, była gwiazda zespołu ligi NHL New 
York Islanders.

–  Chcemy promować wśród dzieci 
zimowe dyscypliny sportowe oraz za-
chęcać je do aktywnego spędzania cza-
su wolnego – powiedziała na oficjalnej 
stronie Gminnego Ośrodka Sportu i Re- 
kreacji w Konstancinie dyrektor GOSiR 
Jolanta Urbańska.                                      RL

\\\ GÓRA KALWARIA

Zawodnicy trenerów Mariusza 
Kochańskiego i łukasza 
Kochańskiego nie dali żadnych 
szans konkurencji.

T ydzień po niezwykle udanych dla 
rocznika 2008 Korony Góra Kalwa-

ria zawodach w Piasecznie, na których 
zespół zajął drugie miejsce, młodzi pił-
karze zameldowali się w hali przy ulicy 
Szanajcy w Warszawie, aby wziąć udział 

w halowym turnieju piłkarskim o pu-
char Burmistrza Dzielnicy Praga Północ 
„Błyskawica CUP”. Tym razem młodzi 
„Koroniarze” sięgnęli już po pełną pulę.

Korona wystąpiła w następującym 
składzie: Mateusz Nowicki-Skrzypczak, 
Szymon Parol (bramkarze), Noel Adler, 
Kacper Grudziński, Krystian Kuźniew-
ski, Igor Maciąg, Jakub Zaremba, Piotr 
Wojtkowiak, Aleksander Jarosz oraz Ga-
briel Konopa. Piłkarze z Góry Kalwarii 
przez grupę przeszli jak burza, wygry-
wając z Szóstką Mińsk Mazowiecki (4:0) 

oraz ekipą z Siedlec (1:0). Udało im się 
również uzyskać cenny remis w meczu 
ze Zniczem Pruszków. Następnie Koro-
na rozgrywała swoje mecze w grupie 
mistrzowskiej.

Ponowne starcie z Pruszkowem 
zakończyło się już wiktorią reprezen-
tantów Góry Kalwarii (1:0). Dołożyli oni 
również do tego remisy po 0:0 z UKS-em 
Błyskawica i Akademią Piłkarską Janu-
sza Domaradzkiego. Zarówno Korona, 
jak i ten drugi zespół mieli identyczny 
bilans wyników i bramek, wobec cze-
go rozstrzygnięcie musiało nastąpić w 
rzutach karnych. Jedenastkę pewnie 
wykorzystali Adler i Zaremba, a golki-
per Szymon Parol dwukrotnie obronił 
strzały przeciwników i młodzi adepci 
futbolu z Góry Kalwarii mogli cieszyć 
się ze złotego medalu.

Ogółem zespół nie przegrał ani 
jednego spotkania i nie stracił żadnej 
bramki. Najlepszym zawodnikiem tur-
nieju został Noel Adler, golkiperem zaś, 
co zapewne nikogo nie zdziwi, Szymon 
Parol. Gratulujemy zwycięstwa i życzy-
my dalszych postępów!

Rafał Lipski

\\\ POWIAT

Podium wywalczyli młodzi 
zawodnicy z Góry Kalwarii 
i Piaseczna. Julianów zajął 
czwartą lokatę.

W sobotę 21 stycznia w Gminnym 
Ośrodku Sportu i Rekreacji w 

Piasecznie odbył się silnie obsadzony 
Halowy Turniej Piłki Nożnej Chłopców 
rocznika 2008. W zawodach udział 
wzięli: Victoria Głosków, LKS Chlebnia, 
UKS 141 Warszawa, Bór Regut, Perła 
Złotokłos, MUKS Julianów, MKS Koro-
na Góra Kalwaria oraz dwie ekipy go-
spodarzy, czyli klubu MKS Piaseczno. 
Grom Trojanów niestety nie dojechał 
na zawody i będące z nim w grupie 
drużyny wygrały walkowerem. Wśród 
tych wszystkich zespołów na szcze-
gólną uwagę zasługują występy ekip z 
Piaseczna, Julianowa i Góry Kalwarii.

W fazie grupowej piłkarze Jarosła-
wa Ludwiniaka odnieśli komplet zwy-

cięstw bez straty gola. MKS Piaseczno 
w drodze do półfinału pokonał kolejno: 
Victorię Głosków (4:0), LKS Chlebnię 
(4:0), UKS 141 Warszawę (również 
4:0) oraz Bór Regut (7:0). Bramki dla 
Piaseczna na tym etapie turnieju strze- 
lali: Stanisław Gulbiński, Bartosz  
Kabała, Michał Krzos, Filip Kowalski, 
Tomasz Babiloński, a także Paweł Ko-
łakowski.

Mecze grupowe mogli zaliczyć do 
udanych również zawodnicy Korony 
Góra Kalwaria. Podopieczni szkoleniow-
ców Mariusza Kochańskiego i łukasza 
Kochańskiego wygrali 4:1 z Perłą Zło-
tokłos, a ponadto 6:1 z drugą drużyną 
MKS-u Piaseczno. Nie udało im się wy-
grać jedynie z klubem MUKS Julianów 
(porażka 1:2), który wyszedł z grupy z 
największą ilością punktów i 4 zwycię-
stwami na koncie.

W półfinale Korona zmierzyła się  
z MKS-em. Mecz obfitował w emocje. 

Jako pierwsi do bramki trafili goście, a 
konkretnie Krystian Kuźniewski. Dru-
giego gola dołożył Igor Maciąg, a Pia-
seczno stać już było tylko na odpowiedź 
Bartosza Kabały i to Korona stanęła 
przed szansą wywalczenia złotego me-
dalu. W finale zawodnicy z Góry Kalwa-
rii ulegli jednak UKS-owi 141 Warszawa 
0:3. Brązowy krążek powędrował zaś do 
MKS-u Piaseczno, który w spotkaniu o 
trzecie miejsce dogonił prowadzący 2:0 
MUKS Julianów i zaaplikował rywalom 
trzy gole.

Tytuł króla strzelców zdobył za-
wodnik MUKS-u Julianów Antek Grodz-
ki, który łącznie 8 razy pokonywał 
bramkarzy drużyn przeciwnych. Najlep- 
szym zawodnikiem zawodów został  
Filip Kowalski z Piaseczna, a bramka-
rzem gracz UKS-u 141 Warszawa Wik-
tor Żemajtys.

RL

Młodzi piłkarze z trenerem
Turniej „Błyskawica CUP” rocznika 2008

Starcie drużyny MKS Piaseczno z Borem Regut

Konstancińscy nauczyciele doskonalili swoje umiejętności
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Wypisz, wymaluj 
– miłość
\\\ PIASECZNO

W ubiegłym roku z okazji 
walentynek prezentowaliśmy 
w gazecie m.in. graffiti 
z wyznaniem miłosnym 
umieszczone na budynku  
na ul. Jarząbka. I choć napis 
zdążył do tego czasu zniknąć, 
znaleźliśmy jego kopię  
na bazarku w Piasecznie.

M imo że dla niektórych może to być 
romantyczny sposób wyznawa-

nia miłości, przypomnijmy, że według 
artykułu 63A Kodeksu wykroczeń: „§1. 
Kto umieszcza w miejscu publicznym 
do tego nieprzeznaczonym ogłosze-
nie, plakat, afisz, apel, ulotkę, napis lub 
rysunek albo wystawia je na widok 
publiczny w innym miejscu bez zgody 
zarządzającego tym miejscem, podle-
ga karze ograniczenia wolności albo 
grzywny. (...) § 2. W razie popełnienia 
wykroczenia można orzec przepadek 
przedmiotów służących lub przezna-
czonych do popełnienia wykroczenia, 
choćby nie stanowiły własności spraw-
cy, oraz nawiązkę w wysokości do 1500 
złotych lub obowiązek przywrócenia do 
stanu poprzedniego”.

– Jak widać nie opłaca się w ten 
sposób wyznawać miłości, lepiej kupić 
kwiaty – na pewno będzie taniej i przy-
jemniej – podsumowuje ze śmiechem 
asp. sztab. Maciej Blachliński.

Ryzyko usunięcia jest zatem dość 
duże, dlatego sprawdziliśmy, czy zako-
chani decydują się na trwalszą formę 
napisów miłosnych.

– Jeszcze jakieś 6 lat temu zakocha-
ni często tatuowali sobie imię drugiej 
połówki na nadgarstkach, na obojczy-
kach, teraz już praktycznie robią sobie 
same imiona dzieci. Często pojawiają 
się tatuaże dla par, na przykład Q i K z 

kart, obrączki, kluczyk i kłódka, połówki 
serc – mówi Adam Rajczak, tatuażysta. 

A jak wygląda kwestia nieco dłuż-
szych miłosnych wyznań?

– Mówi się, że romanse czytają 
głównie kobiety, że to literatura typo-
wo rozrywkowa. I uważam, że nie ma 
w tym nic złego. Jaki jest lepszy sposób 
na relaks po długim, stresującym dniu 
niż lekka i przyjemna książka, która za-
miast fundować dodatkowe napięcia, 
zapewnia nam świetną zabawę i dobre 
zakończenie? Dzięki czytaniu pozytyw-
nych opowieści jesteśmy zrelaksowane 
i częściej się uśmiechamy, przez co sta-
jemy się bardziej atrakcyjne. Kobieca 
literatura daje nam siłę i mnóstwo ener-
gii – mówi Sylwia Chojnacka-Tuzimek 
z Biblioteki Publicznej w Piasecznie. 
– Literatura miłosna zawsze cieszyła 
się i nadal cieszy się „powodzeniem”. 
W naszej bibliotece zainteresowanie 
tą tematyką jest duże, systematycznie 
dokupowane są nowości, które natych-
miast są wypożyczane. Ale czytelniczki 
sięgają też po te pozycje sprzed lat, w 
których temat miłości jest przecież ak-
tualny cały czas.

Wszystkim zakochanym życzymy 
wielu miłosnych wyznań – nie tylko tych 
„na piśmie” – a singlom – pogody ducha 
w walentynki i może jakiegoś pikantne-
go romansu, choćby książkowego. 

Agnieszka Deja

Graffiti z wyznaniem

O g ł O s z e n I e

W       nawiązaniu do tradycji przed-
wojennych, konstancińskich 

balów, 28.01 br. odbył się I Rotariański 
Bal Charytatywny. Jego gospodarzem 
i organizatorem był Rotary Klub War-
szawa Konstancin. Wydarzenie służyć 
miało pozyskaniu funduszy, przeka-
zanych w całości na projekty chary-
tatywne. Jednym z nich jest projekt 
GOOD START na rzecz przeciwdziała-
nia wykluczeniom społecznym dzieci. 
W ramach projektu Rotary wyposaża 
świetlice w sprzęt multimedialny oraz 
w specjalne oprogramowanie umożli-
wiające naukę angielskiego poprzez 
zabawę, bez konieczności zaangażo-
wania nauczyciela angielskiego. Po-
zyskane w czasie Balu środki przezna-
czone zostaną także na zakup sprzętu 

rehabilitacyjnego dla osób 
niepełnosprawnych, dla któ-
rych tego rodzaju pomoc jest nadzieją 
na łatwiejszą codzienność. Wydarze-
nie zgromadziło grono znamienitych 
gości, którym bliska jest idea pomaga- 

nia potrzebującym. Dla wszystkich był 
to niezapomniany wieczór z wielką 

wartością dodaną, wyrażoną w mot-
to Rotary: SłUŻBA INNYM PONAD 
WłASNą KORZYŚĆ.

Rotary International to między-
narodowa organizacja zrzeszającą po-
nad milion ludzi dobrej woli na całym 
świecie. W kwietniu 2016 grono zaan-
gażowanych, wrażliwych na potrzeby 
innych osób powołało do życia Rotary 
Klub Warszawa Konstancin, łącząc lu-
dzi zjednoczonych jedną ideą: niesie-
nia pomocy potrzebującym.

Więcej o Rotary: 
www.konstancinrotary.pl, 
www.rotary.org.pl

Dobrochna Frąc

I Rotariański  
Bal Charytatywny 
w Konstancinie!
 „Bawmy się – pomagając; pomagajmy – dobrze się bawiąc”.

Rotary International 
to międzynarodowa 

organizacja zrzeszającą 
ponad milion ludzi 

dobrej woli na całym 
świecie

\\\ W SKRÓCIE

\\\   Nowa Warszawa – ankieta
Gmina Góra Kalwaria prowadzi ankietę dotyczącą złożenia 
poselskiego projektu ustawy „O ustroju miasta stołecznego 
Warszawy”. Przypomnijmy, że według projektu miasto 
stołeczne Warszawa obejmie 33 gminy, w tym właśnie Górę 
Kalwarię, Piaseczno, Lesznowolę i Konstancin-Jeziornę.  
W ankiecie dostępnej na stronie gminy Góra Kalwaria po-
jawia się tylko jedno pytanie „Czy w Państwa ocenie wejście 
Gminy Góra Kalwaria w skład miasta stołecznego Warszawy (Metropolia War-
szawska) będzie korzystne dla naszego miasta i gminy?”. Możliwe odpowiedzi są 
dwie – tak i nie. Gmina zachęca do wysyłania swoich odpowiedzi.

\\\   Srebrna szkoła
Technikum nr 1 w Zespole Szkół Nr 1 w Pia- 
secznie otrzymało tytuł Srebrnej Szkoły 2017. 
Według Fundacji Edukacyjnej Perspektywy 
szkoła ta jest jednym z najlepszych techników 
w Polsce. Kapituła oceniająca placówki brała 
pod uwagę przede wszystkim wyniki olimpiad 
przedmiotowych, matur z przedmiotów obowiązkowych i dodatkowych, a także 
egzaminów zawodowych. Piaseczyńskie technikum może się również poszczycić 
zajęciem pierwszego miejsca w powiecie piaseczyńskim w Rankingu Maturalnym 
Techników 2017.
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\\\ PIASECZNO
13-26.02 – KULTURALNA ZIMA z Centrum Kultury.  
Szczegóły na www.kulturalni.pl
14.02 – rusza przedsprzedaż biletów na: Mikromusic  
oraz 21 Piaseczyński Zlot Piosenki Różnej (Piotr Bukartyk,  
Paweł Wójcik, Tomasz Sarniak) – kasa biletowa – Dom Kultury  
ul. Kościuszki 49
10.02 godz. 19.00 – „Gdzie mieszka miłość – koncert operetkowy”  
– sala Domu Kultury w Piasecznie, ul. Kościuszki 49, wstęp 20 zł
14.02 godz. 11.00 – Walentynki – Zakochane zwierzaki  
– Działania teatralno-plastyczne dla dzieci 6-12 lat, Muzeum Regionalne,  
pl. Piłsudskiego 10, wstęp bezpłatny, obowiązują zapisy
15.02 godz. 11.00 – Wikingowie i Słowianie – Zabawy z historią. Działania 
teatralno-plastyczne dla dzieci 6-12 lat, Muzeum Regionalne,  
pl. Piłsudskiego 10, wstęp bezpłatny, obowiązują zapisy
16.02 godz. 11.00 – Malarstwo TINGA-TINGA – Sztuka afrykańska  
współczesnej Tanzanii. Warsztaty plastyczne dla dzieci 6-12 lat,  
Muzeum Regionalne, pl. Piłsudskiego 10, wstęp bezpłatny, obowiązują zapisy 

www.kulturalni.pl

\\\ GÓRA KALWARIA
10.02 godz. 10.40 – Spotkania z muzyką, Filharmonia 
Narodowa, Ośrodek Kultury, Białka 9. Wstęp wolny
10.02 godz. 20.00 – The best of Queen – koncert zespołu SILK, Ośrodek Kultury, 
Białka 9. Wstęp 25 zł
12.02 godz. 15.00 – Teatralna Niedziela, Ośrodek Kultury, Białka 9. Wstęp 10 zł
14.02 godz. 19.30 – Planeta Singli – pokaz walentynkowy, Kino Uciecha, ks. 
Sajny 14,. Wstęp 10/7 zł
13-24.02 – Zima w mieście: I tydzień – półkolonie, Ośrodek Kultury, Białka 9, 
II tydzień – darmowe seanse filmowe dla dzieci (10.00) i młodzieży  
(godz. 18.00), Kino Uciecha 
WYSTAWY:
27.01-22.02 – „Dźwięki czasu i przestrzeni” wystawa artystów zrzeszonych  
w Warszawskim towarzyszeniu Plastyków
12.02-12.03 – wystawa malarstwa Zofii Kujawy-Karweckiej, Communio Graphis, 
Pijarska 40 

www.kulturagk.pl

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA
8.02 godz. 17.00 – Klub Brydżowy, wstęp wolny
9.02 godz. 17.00 – Dyskusyjny Klub Książki, „Święta Ziemia.  
Opowieści z Izraela i Palestyny” – Marcin Gutowski, wstęp wolny  
10.02 godz. 19.00 – Kino w Hugonówce – „Po prostu miłość”.  
Bilety w cenie 10 zł do nabycia w kasie KDK oraz na stronie:  
www.konstancinskidomkultury.pl
11.02 godz. 17.00 – Spotkanie autorskie z Marcinem Gutowskim.  
„Święta ziemia. Opowieści z Izraela i Palestyny”, wstęp wolny
11.02 godz. 19.00 – Recital Krzysztofa Kiljańskiego „Blue Moon”. Bilety w cenie 
40 zł do nabycia w kasie KDK oraz na stronie: www.konstancinskidomkultury.pl
14.02 – godz. 17.00 – Granie bez klikania, Klub Gier Planszowych, wstęp wolny
15.02 – godz. 17.00 – Klub Brydżowy, wstęp wolny
17.02 – godz. 19.00 – Klub Podróżnika – Islandia, wstęp wolny
18.02 – godz. 17.00 – Wirtualne Muzeum Konstancina – Rossmannowie  
z Bielawy, wstęp wolny
19.02 – Imieniny Konstancji, wstęp wolny 

www.konstancinskidomkultury.pl

\\\ LESZNOWOLA
08.02 r. godz. 18.30 – W trosce o zdrowie i urodę. Spotkanie Klubu  
Kobiet Panie Przodem. Filia GOK Lesznowola w Mysiadle, ul. Topolowa 2
10.02 godz. 10.00 – Koncert dla maluszków „Muzyczne opowieści i zabawy 
babuni – Mam chusteczkę haftowaną – altówka” w Klubie Rodziców.  
Filia GOK Lesznowola w Mysiadle, ul. Topolowa 2
11.02 godz. 17.00 – Sołecki Dzień Seniora w Zgorzale. Świetlica Integracyjna  
w Zgorzale, ul. Cyraneczki 8
12.02 godz. 17.00 – Koncert Walentynkowy w wyk. Natalii Capelik-Muianga  
z zespołem. Siedziba GOK Lesznowola w Starej Iwicznej, ul. Nowa 6
13-24.02 w godz. 8.00-17.00 – Zima z GOK Lesznowola – półkolonie dla dzieci 
w filiach GOK Lesznowola: Mysiadło, Nowa Iwiczna i Wólka Kosowska
13-17.02 – Zimowe warsztaty flamenco. I grupa – godz. 18.00-19.15,  
II grupa – godz. 19.30-20.45. Zapisy. Koszt całego tygodnia zajęć: 175 zł/os. 
Siedziba GOK Lesznowola w Starej Iwicznej, ul. Nowa 6
14.02 godz. 18.00 – Koncert walentynkowy „Piosenki (nie)zapomniane  
w wykonaniu Tomasza Winiarskiego i Piotra Czaplickiego”. CIS Magdalenka,  
ul. Lipowa 28

www.gok-lesznowola.pl

\\\ TARCZYN
Kino za Rogiem, GOK Tarczyn, ul. J. Stępkowskiego 17
10.02 godz. 18.00 – Niewinne
13.02 godz. 12.00 – Królowa śniegu
13.02 godz. 14.00 – Disco robaczki
13.02 godz. 16.00 – Szajbus i pingwiny
14.02 godz. 12.00 – Królowa śniegu 2
14.02 godz. 14.00 – Pan Patyk
14.02 godz. 16.00 – Szajbus i pingwiny
15.02 godz. 12.00 – Ryś i spółka
15.02 godz. 14.00 – Mami fatale i inne bajki

www.gok-tarczyn.pl

\\\   KA LEN DA RIUM KUL TU RAL NE\\\   KONSTANCIN-JEZIORNA

\\\   LESZNOWOLA

W       niedzielę 5 lutego w Hugonówce odbył się karnawa-
łowy spektakl improwizowany w wykonaniu grupy 

BCA Flash.
– BCA na scenie to tequila, rollercoaster i naga kąpiel  

w oceanie. Jednym słowem Improv. To nasze piorunujące 
spektakle rozsadzają co lepszy lokal w mieście – mówią o so-
bie artyści, którzy w Konstancinie wystąpili w nieco pomniej-
szonym składzie (Jakub Marek, Krzysiek Lalik, Janek Koza-
kiewicz, Kajetan Ostoja-Ciemny oraz Mikołaj Ostoja-Ciemny). 
W ich przedstawieniach to widz pełni rolę reżysera.

Po godzinie 18 na scenie zameldowali się aktorzy  
i rozpoczęła się wspólna zabawa. Na początek krótka roz-
grzewka polegająca na tym, że widownia miała naśladować 

ruchy artystów, po czym nadszedł czas na krótkie scenki 
improwizowane. Widzowie rzucali pewne słowa (pojawiły 
się między innymi takie wyrazy jak: „syrena”, „sejm” oraz 
„białko”), a członkowie grupy BCA Flash wplatali je w swoje 
historyjki. Wszystko to bez scenariusza i wcześniejszych 
prób. Po prostu improwizacja. Całości towarzyszyła muzyka 
fortepianowa.

Choć osoby z wysublimowanym poczuciem humoru 
mogły się momentami nieco nudzić, grupa z pewnością 
dostarczyła publiczności wiele rozrywki, a artyści zarazili 
widownię swoją energią. Bawili się zarówno ci młodzi, jak  
i ci starsi mieszkańcy.

Tekst i zdjęcia RL

N       ie każdy lubi samochody i nie każdy lubi ich wyścigi.  
To jest jednak wyścig specyficzny. Przy nim nawet  

Nascar jest nudny.
Idea Wrak Race jest niezwy-

kła. Samochody, które zaczynają 
wyścig, nie przekraczają swej 
wartości o ok. 1 000 zł. Więk-
szość z nich pod koniec wyścigu 
jest skupowana przez złomiarzy 
z lawetami za 40 gr za kilogram. 
Rekordziści (jak zielony ford mo-
deno kombi) jechali już 4 edycję 
(niestety jej nie przetrwał). To na-
prawdę wyjątkowe.

– To nawet może powinien 
minister środowiska promować. W końcu to wyścig pro-
ekologiczny. Taki recykling – powiedział mi kierowca saaba, 
z którym miałam przyjemność przejechać bieg półfinałowy.

Zapięłam kask, pasy, pomyślałam, że nigdy nikt nie zginął 
i że będzie super. Przed startem kierowca pociągnął jednak 

za moje pasy, czy na pewno są dobrze naciągnięte. Wtedy 
pomyślałam, że jestem jednak matką trójki dzieci, ale cieka-
wość zwyciężyła z rozsądkiem.

Nasz bieg zakończył się po 10 minutach, czyli mniej wię-
cej w połowie. Silnik odkleił się od poduszki (czy jakoś tak). 
Zanim się jednak zakończył, uderzyliśmy w drzewo, kilka 
razy w inne samochody (wcale nie przypadkiem), a inne 
samochody uderzyły dwa razy w nas. Umiejętności kierow-

cy saaba (to była zresztą jego 
7 edycja) oceniam na bardzo 
dobre. Zwłaszcza, że na torze 
była warstwa lodu, a wzdłuż 
toru (bardzo blisko od niego) 
stali ludzie. 

– To jest brak wyobraźni. 
Ci ludzie nie są w stanie prze-
widzieć, co się stanie na to- 
rze – powiedział mi kierowca 
saaba. 

Organizatorem tej edycji 
było motopiaseczno.pl, Japa 

Team, a patronem honorowym Gmina Lesznowola.
Kolejny Mazowiecki Wrak Race już 1 kwietnia. Serdecz-

nie zapraszamy. Najlepiej z wrakiem.

Tekst i zdjęcia Joanna Grela

Trzy, dwa, jeden... Flash!

Walentynkowy 
Wrak Race 
za nami

Występ grupy BCA Flash w Hugonówce

W tym przedstawieniu to widownia pełniła funkcję  
reżysera

Przygotowania do startu

     Ford Mondeo, który jechał 4 edycję

Teatr improwizowany kolejny raz dostarczył konstancińskim widzom wiele rozrywki.  

Hałas, smród spalonego sprzęgła i oleju, dźwięk 
blachy, która trze o inną blachę. Tym, którzy tam 
byli, nie muszę nic pisać. Ci, którzy tam nie byli, 
muszą to zobaczyć 1 kwietnia, w kolejnej edycji. 
Czemu?
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DAM PRACĘ 

dynamicznie rozwijająca się sieć 
sklepów spożywczych delikatesy  

doroty - udziałowiec  
tOp market do placówki  
handlowej w józefosławiu  

poszukuje osoby na stanowisko  
kIerOwnIk sklepu.  

do obowiązków zatrudnionej osoby 
będzie należało całościowe  

zarządzanie sklepem i podległym 
personelem. Od kandydatów  

oczekujemy doświadczenia w branży 
spożywczej na stanowisku  

kierowniczym.  
Osoby zainteresowane prosimy  

o wysłanie swojego cv na adres:  
rekrutacja@sklepydoroty.pl

Firma DPKL poszukuje kandydatów  
na stanowisko Konsultant ds. uma-
wiania spotkań z doradcą inwesty-
cyjnym, praca w call center w Górze 
Kalwarii, umowa zlecenie, stawka 
13 zł brutto/h. tel. 537840605, CV  
na m.brzozowa@dpkl.pl

Rehabilitant, logopeda, psycholog  
do pracy z dziećmi z zaburzeniami 
rozwojowymi, autyzm, Asperger, 
zesp. Retta. 506 915 606,  
praca@vitalplus.pl

Zatrudnię fryzjera/fryzjerkę,  
salon Warszawa-Mokotów. Umowa  
o pracę, dobre wynagrodzenie,  
przyjazna atmosfera tel.608304030 

Pomoc domowa/opiekunka.  
Piaseczno. Tel-604 19 59 19

STALKO sp.j. zatrudni kierowców 
kat.D, miejsce pracy: powiat  
piaseczyński. Kontakt: 696444343.

Pracownik obsługi klienta  
na podjeździe na stacji Orlen  
w Tarczynie. 605276594

kasjer na stacji paliw Orlen  
w tarczynie. 605276594

Pracownik magazynowy. Rusztowania. 
Praca fizyczna. tel-502 782 558

Praca w lokalu gastronomicznym, 
Piaseczno, tel-513 047 350

Fryzjerkę do salonu w Konstancinie 
Jez., tel-506 061 124

Agentów ochrony stawka 13 zł.  
506 158 658 

Ustanów, zatrudnię osobę  
z doświadczeniem na stoisko  
mięsno-wędliniarskie, bardzo dobre 
warunki, tel. 602 119 041 

Od zaraz fryzjerowi, fryzjerce z do-
świadczeniem w salonie w Piasecznie, 
tel. 501 083 350, 22 716 37 83 

Firma z Piaseczna k/Warszawy  
zatrudni tokarzy CNC,  
tel. 668 128 571, 604 220 442,  
mail: e.jaworska@sertapolska.pl

Zatrudnię blacharzy budowlanych. 
Praca stała, zakwaterowanie,  
wynagrodzenie: akord. Piaseczno,  
tel. 22 756 84 89

Panią do pracy w sklepie ekologicz-
nym. Sklep przy ul. Puławskiej w My-
siadle, tel. 603 68 65 61

Ekspedientkę/-a Carrefour Express, 
ul. Pomorska Piaseczno,  
tel. 508 288 773

Poszukuję brygady brukarskiej  
i ogrodniczej z własnym samochodem, 
tel. 504 008 309

Zatrudnię nauczyciela wychowania 
przedszkolnego, tel. 503331731

USŁUGI 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  
TADEUSZ BIAŁOGRODZKI. 
Tel-502 093 588, 22 756 57 63

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana 
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480 

pIelĘgnIarkI dO dOmu  
501 612 927 

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż,  
montaż i serwis, tel. 790 331 339 

Anteny, serwis, montaż, gwarancja, 
tel 537 777 181 

Docieplenia budynków.  
Doświadczone ekipy. Konkurencyjne 
ceny. 602-482-572

AABRAXAS - tłumaczenia  
tel. 22 711 64 26 , 607 685 074

anteny tv/sat-montaż-serwis.  
tel-502 129 161

Glazura, terakota samodzielnie.  
Tel-694 126 583

Alarmy, kamery, domofony,  
tel. 602 281 593 

elektryk, tel-666 890 886

TYNKI AGREGATEM 533125444

studnie, 601 231 836

hydrauliczne, gazowe, uprawnienia, 
tel. 501 299 360  

budowa domów, rozbudowy,  
tel. 508 529 008

Docieplanie budynków szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214 

Wylewki agregatem, tel. 668 327 588

Ocieplanie poddaszy pianą pur,  
tel. 668 327 588

Remonty kompleksowo,  
tel. 605 330 627, 506 52 40 60

Remonty - budowlane, ogrodzenia, 
tel. 513 137 581

SPRZEDAM 

Drewno opałowe i kominkowe,  
tel. 602 77 03 61

Drewno opałowe i kominkowe,  
tel. 791 394 791

AUTO-MOTO KUPIĘ 

Skup aut, całe, uszkodzone.  
Wersje angielskie. szybko, solidnie, 

gotówka. tel. 510 357 529 

Skup aut całe i skorodowane  
tel. 502 242 752

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM 

Magazyny w Antoninowie od 100 m 
kw, ochrona całodobowa, tel. 604 
470 270, 604 470 370

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

piękne domy 136m2  
działka 1600m2 pod piasecznem. 
zakochaj się www.ogrodynarni.pl 

Ostatnie! tel. 791130132 

Sprzedam 3 pokojowe, bezpośrednio 
73m2, z ogródkiem, Góra Kalwaria, 
601 336 557

segment w centrum góry kalwarii 
– tel. 602 810 143

tanio pół bliźniaka w czersku  
– tel. 602 810 143

Sprzedam działki nad jeziorami  
od 900m2, 140km od Warszawy,  
linia brzegowa, media,  
www.cesardzialki.pl, tel. 605 099 422

BEZPOŚREDNIO SPRZEDAM NAROŻ- 
NĄ DZIAŁKĘ 715 M KW W ZALESIU 
DOLNYM PRZY GŁÓWNEJ DRODZE  
TEL. 501 156 766

2 pokoje Piaseczno, tel. 601 28 90 47

Działka budowlano - usługowa  
przy trasie 722, tel. 602 77 03 61

Kawalerkę w Piasecznie kupię  
bezpośrednio za gotówkę. 
 Tel-791 640 108

NAUKA 

Matematyka, egzaminator  
tel-602 690 229

ZDROWIE 

„DOBRE SMAKI”  
catering kaloryczny, Piaseczno  

i okolice, tel-606 224 489

LECZENIE PIJAWKAMI,  
RUNÓW UL. SOLIDARNOŚCI 49,  
tel-516 172 275

GASTRONOMIA 

Mela Verde, Kuchnia włoska,  
ul. Sikorskiego 1a, 22 736 42 43

RÓŻNE 

Oddam ziemię z możliwością 
transportu - Piaseczno Lesznowola 
501705327

ZWIERZĘTA 

Strzyżenie psów w STUDIO MAXi,  
Piaseczno tel. 731954508

FINANSE 

AAAPOŻYCZKA – oferta dopasowana 
do Twoich potrzeb, do 25 tys.  
Tel. 500 029 852

OGłOSZENIA

KATEGORIE znAcznIKI
 KUPIĘ  KUPIE
 SPRZEDAM SPRZED
 DAM PRACĘ DAMPRAC
 SZUKAM PRACY SZUKPRAC
  AUTO-MOTO  
KUPIĘ AUTOKUPI

  AUTO-MOTO  
SPRZEDAM AUTOSPRZ

  NIERUCHOMOŚCI  
DO WYNAJĘCIA NIERWYNAJ

  NIERUCHOMOŚCI  
SPRZEDAM NIERSPRZED

  NIERUCHOMOŚCI  
KUPIĘ NIERKUPI

 USŁUGI USLUGI
 NAUKA NAUKA
 ZDROWIE ZDROWIE
 RÓŻNE ROZNE
 ZWIERZĘTA ZWIERZ
 TURYSTYKA TURYST
 MATRYMONIALNE MATR

Koszt 20zł + VAT
Dostawca usług SMS: ScenicGroup Sp. z o.o.
Szczegóły w regulaminie na stronie  
www.przegladpiaseczynski.pl

zAMÓW
ogłoszenie 

dRObnE 
PRzez sMs

92 055

92055
AUTosPRz. sprzedam  
samochód marki skoda,  
tel. 555 555 555

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

Zamów ogłoszenie 

drObne 
ZA DROBNE

tel. 786 202 066

O g ł O s z e n I e / r e k l a m a \\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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